
အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၆

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ေအာက္တိုဘာ ၃၀ ရက္၊ ၂ဝ၁၈

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

ဓာတ္ပုံ- ဦးခ်န္တန္ခင္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္

ေအာက္တုိဘာ ၂၃၊၂၀၁၈ 

မြန္ျပည္နယ္၏ ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ ရသံုးခန္႔မွန္းေျခေငြစာရင္း 
ဆုိင္ရာ အခ်က္အလက္မ်ားကို မြန္ျပည္နယ္အစိုးရက ေအာက္တုိဘာ 
၂၂ ရက္တြင္ ျပည္နယ္ခန္းမ၌ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားႏွင့္ ျပည္သူမ်ားအား 
ရွင္းလင္းတင္ျပသည္။

ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕သည္ ဘ႑ာေငြစီမံခန္႔ခြဲရာတြင္ ျပည္နယ္ 
အတြက္ အမွန္တကယ္အက်ဳိးျဖစ္ထြန္းၿပီး စီးပြားေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ 
ရန္၊ လူေနမႈအဆင့္အတန္းျမင့္မားလာေစရန္၊ ျပည္သူလူထု လိုအပ္ 
ခ်က္မ်ားကို ျဖည့္ဆည္းေဆာင္ရြက္ေပးရန္ႏွင့္ ျပည္နယ္ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုး 
တက္ေရး ဘ႑ာေငြမ်ားကို စနစ္တက် ခြဲေဝသံုးစြဲေနေၾကာင္း 
ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံက ဆုိသည္။

မြန္ျပည္နယ္၏ ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ စုစုေပါင္းရေငြ ခန္႔မွန္းေျခ 
သည္ က်ပ္ ၂၄ ဒသမ ၂၉၃ ဘီလီယံရွိၿပီး စုစုေပါင္းအသံုးစရိတ္ 

ခန္႔မွန္းေျခသည္ က်ပ္ ၁၀၃ ဒသမ ၉၇၃ ဘီလီယံရွိသည္။
မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ဦးစား 

ေပးလုပ္ငန္း ၁၉ ခု ခ်မွတ္ထားၿပီး ယင္းလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္မႈ ေကာင္းမြန္ေစေရး၊ လွ်ပ္စစ္မီးရရိွေရး၊ ၿမိ ႕ဳျပႏွင့္ေက်းလက္ 
ေဒသ ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရး စသည္တုိ႔ပါဝင္သည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ၏ ရွင္းျပမႈအေပၚ တက္ေရာက္လာသူ မ်ားက 
အခြန္ႏွင့္ပတ္သက္၍ အႀကံျပဳၿပီး အခြန္ကုိစနစ္တက်ႏွင့္ ေအာက္ေျခ 
အဆင့္အထိသိႏုိင္ရန္ က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔ ရွင္းလင္းေကာက္ခံသင့္ 
ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးအႀကံျပဳသည္။

ရသံုးခန္႔မွန္းေျခေငြစာရင္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး မရွင္းလင္းသည့္ 
အခ်က္မ်ားရွိလွ်င္  ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္ မြန္ျပည္နယ္ရသံုးမွန္းေျခ 
ဦးစီးဌာနသို႔ လာေရာက္ေမးျမန္းႏုိင္ေၾကာင္း စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရး၊ 
လူ၀င္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အား၀န္ႀကီး ဦးဝဏၰေက်ာ္ကဆုိ 
သည္။    (ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

၂၀၁၈-၁၉  ဘ႑ာႏွစ္  ဘတ္ဂ်က္ခြဲေဝသံုးစြဲမႈအေျခအေနကို   မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ   ရွင္းျပ

ၾသဂုတ္ ၁၀၊၂၀၁၈

 ဒုတိယအႀကိမ္ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ ျပ႒ာန္းၿပီးေသာ 
ဥပေဒမ်ား အသက္ဝင္ေစရန္၊ အမ်ားျပည္သူသိရွိနားလည္လုိက္
နာေစရန္ႏွင့္ အေျခခံဥပေဒဇယား(၂)ပါ ျပည္နယ္ဥပေဒျပဳပုိင္ခြင့္ 
မ်ားကု ိ ကခ်င္ျပညန္ယလ္ႊတ္ေတာ ္   ဥပေဒၾကမ္းပူးေပါင္းေကာမ္တ ီ
မွဦးေဆာင္၍ အမ်ားျပည္သူအား ခ်ျပရွင္းလင္းခဲ့သည္။

အဆုိပါေကာ္မတီႏွင့္ လူထုေတြ႕ဆုံပြဲကုိ ျမစ္ႀကီးနားၿမဳိ႕နယ္၊ 
ဝိုင္းေမာ္ၿမဳိ႕နယ္၊ နမၼတီးၿမဳိ႕နယ္၊ မုိးေကာင္းၿမဳိ႕နယ္တုိ႔တြင္  ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ ၾသဂုတ္ ၁ မွ ၁၀ ရက္ထိ (၈) ရက္ ၾကာ ျပဳလုပ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ေတြ႕ဆုံပြဲသုိ႔တက္ေရာက္လာသူမ်ားအား ဥပေဒစာအုပ္မ်ား 
ျဖန္႔ေဝျခင္းႏွင့္ ဥပေဒျပဳေရးလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ သက္ဆုိင္ရာ 
က႑အသီးသီးတာဝန္ရွိသူမ်ား၊ ျပည္သူမ်ား အခ်ိန္ယူပါဝင္ေဆြး 
ေႏြးသင့္ေၾကာင္း ေကာ္မတီဥကၠ႒မွ ရွင္းလင္းတင္ျပခဲ့သည္ဟု 
သိရသည္။
ကုိးကား- ဦးခ်န္တန္ခင္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္ (ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းပူးေပါင္းေကာ္မတဦကၠ႒)

ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္  ဥပေဒၾကမ္းပူးေပါင္းေကာ္မတီႏွင့္  လူထုေတြ ႕ဆုံပြဲျပဳလုပ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၆

(ယခင္အပတ္မွအဆက္)
အျခားေဆာင္ရြက္ခ့ဲသည့္ ေက်ာင္းကားလုပ္ငန္းအတြက္ ရန္ကုန္ 

တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က ယခင္ မ.ထ.သ စနစ္မွ လႊဲေျပာင္းရယူ 
ခဲ့သည့္ ေငြေၾကးမ်ားအနက္မွ က်ပ္ငါးဘီလ်ံျဖင့္ ေက်ာင္းကားမ်ားကို 
၀ယ္ယူခဲ့သည္။

သို႔ေသာ္ ေလာက္ငွမႈမရိွဟုဆိုကာ ကေမ ၻာဇဘဏ္မွ က်ပ္ ၅ 
ဒသမ ၅ ဘီလ်ံကို ထပ္မံေခ်းယူခဲ့သည္။ ေက်ာင္းကားမ်ားကို ကိုရီး 
ယားႏိုင္ငံ ဟြန္ဒိုင္းကုမၸဏီထံမွ အစီးေရ ၂၀၀ ၀ယ္ယူခဲ့သည္။ တစ္စီး 
လွ်င္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၃၆,၈၄၀ ကုန္က်သည္။

သို႔ေသာ္ ၀ယ္ယူထားသည့္ ေက်ာင္းကားအစီး ၂၀၀ တြင္ ၅၆ စီး 
သာ ေက်ာင္းႏွစ္ေက်ာင္းတြင္ ေျပးဆြဲႏိုင္ခဲ့ၿပီး က်န္ရိွသည့္ ေက်ာင္း 
ကားမ်ားမွာ လႊတ္ေတာ္၀င္းအတြင္း ရပ္နားထားရသည္။ 

အဆိုပါ YBS ယာဥ္မ်ား ၀ယ္ယူရန္ႏွင့္ ေက်ာင္းကားမ်ား၀ယ္ယူ 
ရန္ လိုအပ္သည့္ေငြေၾကးမ်ားကို ပုဂၢလိကဘဏ္ႏွစ္ဘဏ္မွ ေခ်းယူခဲ့ 
ရာတြင္ လူတစ္ဦးတစ္ေယာက္က ေခ်းယူထားေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေျပာၾကားသည္။

အစိုးရအဖြဲ႕က လိုအပ္သည့္ေငြေၾကးအား လႊတ္ေတာ္သို႔ အသိ 
ေပးျခင္းမရိွဘဲ မိမိသေဘာျဖင့္ မိမိေခ်းယူျခင္းမွာ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံ 
ဥပေဒအား ခ်ဳိးေဖာက္ရာေရာက္ေၾကာင္း ႏိုင္ငံေရးေလ့လာသူမ်ား 
ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ဆိုသည္။

လႊတ္ေတာ္တြင္ ၀န္ႀကီးေဒၚ နီလာေက်ာ္က ေျဖဆုိရာတြင္ ေခ်းေငြ 
ကိစၥႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး တိတိက်က် မသိေသးေၾကာင္း၊ ဘ႑ာေရး 
တာ၀န္ခံကို ေမးျမန္းမွသာ ေျဖၾကားႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာၾကားခဲ့ 
သည္။

အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ အစိုးရတက္ၿပီး မၾကာမီတြင္ 
ရန္ကုန္ကမ္းနားညေစ်းအား ၂၀၁၆ ခုႏွစ္ ႏို၀င္ဘာ ၂၃ ရက္တြင္ 
ေစ်းသည္ေပါင္း ၁၆၀၀ ေက်ာ္ျဖင့္ စတင္ဖြင့္လွစ္ခဲ့သည္။ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
လသာလမ္းရိွ လမ္းေဘးေစ်းသည္မ်ားႏွင့္ ဆူးေလပတ္၀န္းက်င္ရိွ 
လမ္းေဘးေစ်းသည္မ်ားအတြက္ ရည္ရြယ္လုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး က်ပ္သိန္း 
ေပါင္း ၁၈,၀၀၀ ေက်ာ္ သံုးစြဲခဲ့သည္။

သို႔ေသာ္ ညေစ်းအေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ ကုန္က်ေငြမ်ားကို 
အေသးစိတ္တင္ျပထားျခင္း မဟုတ္ဘဲ ေငြလံုးေငြရင္း ကုန္က်ေငြမ်ား 
ကိုသာ ေဖာ္ျပထားျခင္းျဖစ္သည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕၏ ေအာင္ျမင္မႈမရိွေသးသည့္ 
စီမံကိန္းတစ္ခုတြင္ အပါအ၀င္ျဖစ္သည့္ ရန္ကုန္ညေစ်းတန္းေၾကာင့္ 
ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြမ်ား အလဟႆ ဆံုး႐ံႈးမႈမ်ား ျဖစ္ေပၚခဲ့သည္။

''ရန္ကုန္ညေစ်းစီမံခ်က္မွာ က်ပ္သိန္းေပါင္း ၁၈,၀၀၀ သံုးစဲြထား 
တာေတြ႕ရေသာ္လည္း ေျမျပင္ကြင္းဆင္းၾကည့္တ့ဲအခါမွာ ဘာေၾကာင့္ 
ဒီေလာက္ေငြေၾကးေတြကုန္သြားရေၾကာင္း ဆက္စပ္လုိ႔မရေအာင္ 
ျဖစ္ရပါတယ္။ ယင္းအတြက္ ကုန္က်စရိတ္ က်ပ္သိန္း ၁၈,၀၀၀ ေက်ာ္ရဲ႕ 
အေသးစိတ္စာရင္းကုိ ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္တာ၀န္ရွိသူမ်ားက လႊတ္ 

ေတာ္ကို အျမန္ဆံုးရွင္းလင္းတင္ျပေပးရန္ လႊတ္ေတာ္မွ ေတာင္းဆုိ 
ပါတယ္""ဟု မရမ္းကုန္းၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္(၁) တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးရန္ရွင္းက ဆိုသည္။

တုိးေကာက္ထားတဲ့အခြန္၊ ၁၃၄ ဘီလ်ံနဲ႔ အေႂကြးတင္ေနတဲ့ 
ရန္ကုန္အစိုးရရဲ႕ စီးပြားေရး

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ 
၀င္ေရာက္လုပ္ကိုင္ရန္အတြက္ က်ပ္ ၁၃၄ ဘီလ်ံကို သံုးစြဲထားသည္။

ထို႔ျပင္ YBS ယာဥ္၀ယ္ယူရာတြင္ ေငြေၾကးလုံေလာက္မႈ မရိွ 
သျဖင့္ ဧရာ၀တီဘဏ္မွ ေခ်းယူထားသည့္ က်ပ္ ရွစ္ဘီလ်ံႏွင့္ 
ေက်ာင္းကားမ်ား၀ယ္ယူရန္ ကေမ ၻာဇဘဏ္မွ ေခ်းယူထားသည့္ 
က်ပ္သန္း ၅၅၀၀ ႏွင့္ ေပါင္းလိုက္မည္ဆိုပါက ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕၏ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံထားမႈမွာ က်ပ္ 
ဘီလ်ံ ၂၀၀ ေက်ာ္ ရိွလာၿပီျဖစ္သည္။

ယင္းတို႔အနက္ ဘဏ္မ်ားမွေခ်းယူထားသည့္ ေငြမ်ားသာမက 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံထားသည့္ က်ပ္ ၁၃၄ ဘီလ်ံမွာ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
သို႔ ပြင့္လင္းျမင္သာစြာခ်ျပထားျခင္း မရိွသည့္ ေငြေၾကးမ်ားျဖစ္သည္။

ယခုထြက္ရိွလာသည့္ တိုင္းေဒသႀကီးစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ အစီရင္ခံ 
စာမွာလည္း အေသးစိတ္စစ္ေဆးႏိုင္ျခင္းမရိွေသးသည့္ အစီရင္ခံစာ 
ျဖစ္သည္။

အေၾကာင္းမွာ ကုမၸဏီပံုစံဖြဲ႕စည္းထားျခင္းျဖစ္သျဖင့္ ျပင္ပ 
စာရင္းစစ္အေနျဖင့္သာ စစ္ေဆးထားျခင္းျဖစ္ၿပီး ျပည္ေထာင္စု 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ဥပေဒႏွင့္အညီ တာ၀န္ေပးအပ္လာပါက ျပန္လည္ 
စစ္ေဆးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖဲြ႕ စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္ ေဒၚခင္သန္းလွက ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေျပာၾကားထားသည္။

လက္ရိွထက္ ပိုမိုတိက်သည့္ စာရင္းမ်ားကိုရရိွလိုပါက သက္ဆိုင္ 
ရာ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ားက တိုင္းေဒသႀကီး 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အား တာ၀န္ေပးအပ္ရန္ လိုအပ္သည္။

ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားကိုေက်ာ္လြန္ကာ လူပုဂၢိဳလ္ 
အရ ေခ်းယူထားသည့္ ေငြေၾကးမ်ားအား ျပန္လည္ေပးဆပ္ရန္ လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ တာ၀န္မရိွေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာေဆြးေႏြးမႈတြင္ ေျပာၾကားထားၾကသည္။

ယင္းေၾကာင့္ ျပည္သူမ်ားထံမွရရိွသည့္ အခြန္ေငြေၾကးမ်ားကို 
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ အသံုးမျပဳဘဲ ေခ်းေငြေပးဆပ္ျခင္းမ်ား 
တြင္ အသံုးမျပဳႏိုင္ေစရန္ ေစာင့္ၾကည့္ရမည္ျဖစ္သည္။
(ဆက္လက္ေဖာ္ျပပါမည္။)

ကုိးကား- ေအာက္တုိဘာ ၈ ရက္ေန႔ Weekly Eleven News, No. 50, Vol 13 ပါ ေဇာ္မင္းႏုိင္၏  

''စာရင္းစစ္အဖြဲ႕ရဲ႕ အစီရင္ခံစာနဲ႔ ေမးခြန္းထုတ္ ရေတာ့မယ့္ ရန္ကုန္အစိးုရအဖြဲ႕ရဲ႕ ျပည္သူ႔ဘ႑ာရွင္းတမ္း" 

သတင္း ေဆာင္းပါးမွ ေကာက္ႏုတ္ေဖာ္ျပသည္။

စာရင္းစစ္အဖြဲ႕ရဲ႕ အစီရင္ခံစာနဲ႔ ေမးခြန္းထုတ္ရေတာ့မယ့္ 

ရန္ကုန္အစိုးရအဖြဲ ႕ရဲ ႕  ျပည္သူ႕ဘ႑ာရွင္းတမ္း (ဒုတိယပိုင္း)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၆

ေအာက္တုိဘာ ၄၊ ၂၀၁၈ 

လမ္း၊ တံတား၊ စာသင္ေက်ာင္းအစရွိသည့္ အမ်ားႏွင့္ 
သက္ဆိုင္ေသာ အေဆာက္အအုံမ်ား တည္ေဆာက္ေရး 
လုပ္ငန္းဆိုင္ရာ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားကို လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ သတင္းမီဒီယာမ်ားအပါအဝင္ 
မည္သူမဆိုၾကည့္႐ႈလိုပါက ျပသေပးရန္ တင္ဒါေအာင္ျမင္ 
သည့္ကုမၸဏီႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားသို႔ ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
ထုတ္ျပန္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး 
လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ႀကီး ဦးၾကည္လႈိင္က ေျပာၾကား 
သည္။ စက္တင္ဘာလ ၂၄ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝးတြင္ ယင္းသို႔ေျပာ 
ၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

တိုင္းအတြင္း ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ တည္ေဆာက္ေရး 
လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ အသုံးျပဳမည့္ပစၥည္းမ်ား၏ အမ်ဳိးအစား 
အမည္ႏွင့္ အရည္အေသြးအတန္းအစား သတ္မွတ္ခ်က္ 
မ်ားကို လုပ္ငန္းအပ္ႏွံစာခ်ဳပ္တြင္ ထည့္သြင္းခ်ဳပ္ဆိုရန္ 
လည္း ၫႊန္ၾကားသြားမည္ဟု ဝန္ႀကီးဦးၾကည္လႈိင္က ေျပာ 
သည္။

ယင္းသို႔ ၫႊန္ၾကားခ်က္ထုတ္ျပန္ပါက အမ်ားႏွင့္ 
သက္ဆိုင္သည့္ တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းတြင္ အသုံးျပဳ 
မည့္ ဘိလပ္ေျမ၊ သြပ္ စသည့္ပစၥည္းမ်ား၏ တံဆိပ္ အတိ 
အက်၊ သစ္၊ ေက်ာက္ အမ်ဳိးအစား အတိအက် စသည္တို႔ 
ႏွင့္ လမ္း၊ တံတားေဆာက္က လမ္းလႊဲေဆာက္ေပးရန္ 
တာဝန္ရွိ/မရွိ၊ သံေခ်ာင္း၊ ဘိလပ္ေျမ မည္မွ်သုံးရမည္ 
စသည့္အခ်က္အလက္မ်ားကို မည္သူမဆို ေတာင္းယူ 
ၾကည့္႐ႈခြင့္ရေတာ့မည္ ျဖစ္သည္။

လက္ရွိေျမျပင္အေျခအေနတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားပင္ လုပ္ငန္းၿပီးေျမာက္ခါနီး/လုပ္ငန္းၿပီးမွ  အထက္ 
ပါအခ်က္အလက္မ်ား သိခြင့္ရေၾကာင္း၊ ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ ရပ္ကြက္/ေက်းရြာတာဝန္ရွိသူမ်ားက ေတာင္းယူ 
လွ်င္ လုပ္ငန္းလုပ္ကိုင္ေနသည့္ ကုမၸဏီမ်ားက အေၾကာင္း 
အမ်ဳိးမ်ဳိးျပကာ အခ်ိန္ဆြဲထားသျဖင့္ ေစာင့္ၾကည့္စစ္ေဆး 
ၾကပ္မတ္ရာတြင္ အရာမထင္ျဖစ္ေနေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္တို႔က လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

''အတိအက်မသိရွိရျခင္းေၾကာင့္ အေၾကာင္းမဲ့ ဟန္ျပ 
လိုက္လံၾကပ္မတ္ရတဲ့သေဘာမ်ဳိး ျဖစ္ေနတယ္""ဟု 
ေလာင္းလုံးမဲဆႏၵနယ္ တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးဗိုလ္ေထြးက ေျပာသည္။
(ကုိးကား-www.daweiwatch.com) 

ေအာက္တုိဘာ ၁၁၊ ၂၀၁၈ 

အစုိးရဌာနဆုိင္ရာအခ်င္းခ်င္း ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ကိုင္မႈ အားနည္းသျဖင့္ 
ႏုိင္ငံံ့ဘ႑ာမ်ား ဆုံး႐ႈံးေနရေၾကာင္း မေကြးတိုင္း ကံမၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္၀င္းက တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းတြင္ ေျပာၾကား 
သည္။

ေအာက္တိုဘာ ၁၀ ရက္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းတြင္ တုိင္းအတြင္း 
လုပ္ငန္းစီမံကိန္းမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာ၌ ဌာန၊ အဖြဲဲ႕အစည္းမ်ား 
အၾကား ခ်ိတ္ဆက္ေဆာင္ရြက္မႈ အားနည္းေနျခင္းကုိ တိုင္းအစုိးရ အေနျဖင့္ 
တြန္းအားေပးေဆာင္ရြက္ရန္ရွိ၊ မရွိေမးျမန္းရာတြင္ ယင္းသုိ႔ ေျပာခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
သည္။ 

''ဥပမာအေနနဲ႔ သစ္ေတာ ဌာနက လမ္းေဘးမွာသစ္ပင္ေတြ စုိက္တယ္။ 
လမ္းဌာနနဲ႔ခ်ိတ္ဆက္ ေဆာင္ရြက္မႈမရွိေတာ့ လမ္းနယ္ထဲမွာျဖစ္တဲ့အတြက္ 
လမ္းခ်ဲ႕တဲ့အခါ လမ္းဌာနက အဲဒီသစ္ပင္ကုိ ခုတ္ပစ္တယ္။ ႏုိင္ငံ့ဘ႑ာေငြထဲ 
စုိက္ပ်ဳိးခ၊ ခုတ္ခစသျဖင့္ အမ်ားႀကီးဆုံး႐ႈံးရတယ္""ဟု ဦးေဇာ္၀င္းက လႊတ္ေတာ္ 
သုိ႔ တင္ျပသည္။

ယင္းအျပင္ လမ္းတစ္ခုတည္းကုိ အပိုင္းခြဲေဆာင္ရြက္ရသည့္ ေဆာက္လုပ္ 
ေရးဌာနအခ်င္းခ်င္းပင္ ခ်ိတ္ဆက္ေဆာင္ရြက္မႈအားနည္းသျဖင့္ ယင္းဌာန 
ႏွစ္ခုဆုံရာလမ္းေနရာတြင္ အနိမ့္အျမင့္မညီၫြတ္ျခင္းမ်ား၊ ေခ်ာေမြ႕ေျပျပစ္မႈ 
မတူညီျခင္းမ်ား ေတြ႕ရွိေနရေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က ေထာက္ျပ 
သည္။

ထုိ႔အျပင္ အစုိးရဌာနဆုိင္ရာမ်ားအေနျဖင့္ ဌာနစီမံကိန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ရာ 
တြင္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိျခင္း၊ အျခားဌာနမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား 
ႏွင့္ ေဆြးေႏြးညိႇႏႈိင္းမႈမရွိဘဲ ဌာနသေဘာထားတစ္ခုတည္းျဖင့္သာ ေဆာင္ရြက္ 
မႈမ်ားရွိေၾကာင္း ဆုိသည္။

အထက္ပါကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ မေကြးတိုင္းစီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရးႏွင့္ စည္ပင္ 
သာယာေရး၀န္ႀကီးဦးေဇာ္မင္းက တိုင္းအစုိးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ သက္ဆုိင္ရာ 
က႑အသီးသီး၌ ေကာ္မတီမ်ားဖြဲ႕စည္းရာတြင္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ား ထည့္သြင္း 
ဖြဲ႕စည္းေပးထားၿပီး အပတ္စဥ္(သုိ႔မဟုတ္) လစဥ္ညိႇႏႈိင္းေဆြးေႏြးပြဲမ်ား ေဆာင္ 
ရြက္ေစေၾကာင္း ေျဖၾကားသည္။

ထုိ႔အျပင္ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ၿမိဳ႕နယ္အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာနက 
ဦးေဆာင္ကာ ရပ္ေက်းအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးမ်ား၊ ဌာနဆိုင္ရာဦးစီးမွဴးမ်ားႏွင့္ တစ္လ 
လွ်င္ ႏွစ္ႀကိမ္ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးရန္ ၫႊန္ၾကားထားၿပီး လာမည့္ႏုိ၀င္ဘာႏွင့္ ဒီဇင္ 
ဘာတြင္ သုံးႀကိမ္အထိ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးရန္ ၫႊန္ၾကားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖ 
ၾကားသည္။ 

ဌာနဆုိင္ရာအလုိက္ စီမံကိန္းမ်ား ေရးဆြဲေဆာင္ရြက္ရာတြင္ ျပည္သူလူထု 
ပါ၀င္သိရွိႏုိင္မႈ အားနည္းသည္မွာ မွန္ကန္ေၾကာင္း ၀န္ႀကီးက ေျပာၾကားကာ 
ယင္းကဲ့သုိ႔ထပ္မံမျဖစ္ေစရန္ ေနာင္လာမည့္စီမံကိန္းေရးဆြဲရန္ ေဆြးေႏြးမႈ 
မ်ားတြင္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုဘတ္ဂ်က္သုံးဌာနမ်ား 
ျဖစ္သည့္ ပညာေရး၊က်န္းမာေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဌာနတို႔ပါ တက္ေရာက္ေဆြး 
ေႏြးရန္ ၫႊန္ၾကားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖၾကားသည္။
(ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

ဌာနအခ်င္းခ်င္း ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ကုိင္မႈအားနည္း၍ 

ႏုိင္ငံ့ဘ႑ာမ်ားဆုံး႐ႈံးေနဟု လႊတ္ေတာ္အမတ္  ေျပာ

တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းဆိုင္ရာ

အခ်က္အလက္ကို  ၾကည့္႐ႈလိုသူအား

ျပသရန္  ၫႊန္ၾကားမည္


